

Kuwait Foreign Petroleum Exploration Co. K.S.C. A subsidiary of Kuwait Petroleum Corporation

**JULY - ISSUE 47** 

Issued by department of Public Relations and Services



KUFPEC's Annual

# Celebration 2010









KPC Chief Executive Officer Mr. Saad Al-Shuwaib and Deputy Managing Director (Operations East) in KUFPEC paid a visit to Egypt and Tunisia in June 2010 in order to track KPC and KUFPEC operations. The purpose behind the visit was to concentrate on increasing the investments in these two countries. Their trip was an opportunity to meet with senior officials in both countries including ministers and CEOs of National Petroleum Companies there. This visit had a great impact on employees in KUF-PEC area offices in Egypt and Tunisia since it motivated them to exert more efforts in following up and developing KUFPEC investments in Egypt and Tunis to match the scope of cooperation between Kuwait and these two countries.





KUFPEC signed the Vietnam Block 51 PSC at the Petro-Vietnam building in Hanoi on May 2010. The Block 51 is located close to major oil and gas discoveries in Malaysia and Thai waters and is considered a high potential block. KUFPEC has 35% interest in the Block and its joint venture partners are Mitra (Operator, 35%) and PVEP, the subsidiary of PetroVietnam (30%). Other

than representatives from the joint venture partners, the signing ceremony was also attended by the Kuwaiti Ambassador to Vietnam his Excellency Hamad Saleh AlJutaili, several staff of KPI and various board members and senior staff of PetroVietnam. KUFPEC was represented by DMD (Operations East) Mr. Ali Al-Shammari and Senior Legal Officer Ka Ping Tay.









## Myanmar Ambassador visits KUFPEC

His Excellency Ambassador of Myanmar visited KUFPEC's Head office in May 2010. He was met by Deputy Managing Director (Operations East) Mr. Ali Al-Shammari in addition to a group of KUFPEC employees. The purpose behind this visit was to discuss the potential oil exploration investment opportunities between the oil sectors of both countries in a way that benefit both countries.





# **Annual Party**

Kuwait Foreign Petroleum Exploitation Company held its 2010 annual party in the Diamond Hall at Sheraton Hotel. The party involved many activities and programs; it started with a welcoming speech followed with a town hall meeting which was a chance to the employees to state their questions and concerns regarding the work environment and the oil sector. A presentation regarding Julimar project was presented by Manager Far East & Australia Mr. Tareq Ibrahim, another presentation of 2030 Strategy was presented by Manager Planning Mrs. Ghada Al-Aamer. The annual party was also a chance to launch the new KUFPEC website; Mr. Mohammed Al-Hassan presented the new website and explained it for the company employees. Afterward the Chairman and Managing Director Mr. Fahad Salem Al-Ajmi honored

the long-service employees in the company as an appreciation of their efforts, he also honored a group of new employees. The party has ended with taking a group photo of the company employees followed with lunch.









# **Operations East Workshop**

The Operations East Directorate supported by Management Support conducted a break-out session to define the best way to jointly identify/screen and mature BDE opportunities to meet the KUFPEC targets. KUFPEC's DMD (Operations East) Mr. Ali Al-Shammari and The Operation East Team Managers, Deputy Manager, Area Office Presidents, Manager Corporate Planning along

with the Management Representative for ISO, ERM, Legal Affairs, and Business Planning participated in a successful Business Development workshop at Sheraton Hotel. Mr. Ali Al-Shammari, DMD (Operations East) KUFPEC, explained that the objectives for the Workshop to get all interested parties together and come up with more practical and simple ways of conducting our day-to-day





business to enable us to achieved planned results. Manager Corporate Planning, Ghada Al-Amer and Business Development Wessam Bebehanini discussed Portfolio Management and transparency of Operational 2030 targets.

The Workshop facilitated by Management Representa-

tive ISO, Cathy Al-Obaid, who added that the workshop was a success due to it encouraged the interaction and involvement of people in the organization to be open to new ideas to continuously align and enable process improvement and effectiveness for purpose of reaching our corporate targets.



KUFPEC has participated in the ninth conference of development projects and infrastructure that are held according to the B.O.T system which was conducted in May 2010 under the slogan of "Kuwait 2030" at GW

Fahad Al-Sabah

Director for participated in KP

Sabah. KUFPEC'

Marriot Hotel under the patronage of Deputy Premier for

Economic Affairs, State Minister for Development Affairs

and State Minister for Housing Affairs Sheikh Ahmad Al-

Fahad Al-Sabah with the attendance of the Managing Director for parliamentary and governmental relations and media in KPC Sheikh Talal Al-Khalid Al-Ahmad Al-Sabah. KUFPEC's participation in this conference came from the importance of this event and to acknowledge the public with its own projects in line with KPC as it deals with the most important source of income in Kuwait.



# ISO Awareness Kick-Off Training





KUFPEC's Acting Chairman & Managing Director Mr. Ali D. Al-Shammari DMD (Operations East) welcomed the Head Office employees for the company wide event "ISO Awareness Kick-Off" and training which was conducted by Al-Noor International Consultants in addition to Oil Sector Team Speakers, Best Practice Community Leader consisting of (MBB) and PIC TL Business Process Development Mr. Arif Al-Awadhi, KNPC TL Quality Assurance Mr. Abdul Jabbar Al-Qahtani, KOC ISO Project Manager Mr. Ashish Jain and Bureau Veritas- ISO Certi-

fication Body. Since KUFPEC is now working towards an important achievement to sustain success by constantly meeting the needs of all our customers and interested parties leading to increased revenue and market share. Mrs. Cathy Al-Obaid – QA Coordinator noted that our ISO Certifications will allow us to further improve our processes appropriate to achieving organizational strategy and ensure that we are capable of responding quickly to changing circumstances.



## Tax Workshop at Kufpeg





Based on the services provided by the consultancy offices for the financial auditing Deloitte and KPMG, a one day workshop was conducted to the concerned employees by both consultants separately on issues related to taxation, tax planning in addition to an overview of the tax law topics for the KUFPEC teams. The main aim of the workshop is to give the confidence and practically understanding the needs in the field of international tax planning for multinational enterprises. The workshop is aimed at analyzing the fundamentals of international tax planning in a structured and consistent manner, deepening the knowledge of tax planning techniques of the participants. It also has been developed for executives with taxation knowledge and tax professionals who do have specific international tax planning experience also the workshop focused on practical cases.

# ERM Working Team Monthly Integration Meeting for K-Companies

KUFPEC ERM unit organized and hosted the fifth ERM monthly integration meeting in May 2010 which included ERM representative from all K-Companies to share ERM major activities. KUFPEC ERM team presented KUFPEC methodologies in managing the enterprise risks. KPC CRMD presented ERM 2030 strategy and the initiatives that need to be implemented in K-Companies.





### KUFPEC's Open Day at Hilton Al-Mangaf

In the atmosphere that filled with joy and pleasure KUF-PEC held its open day at Hilton Al-Mangaf. The event contained lots of activities and programs for both employees and their families and the scheduled program included many activities for children and adults such as sport games, competitions, entertaining shows and favorable carton characters. All the attendees were very pleased with the presented programs and at the end of the day various prizes were distributed to everyone.











### New Employees

Name

**Department** 

Abdulhameid Al-Shaer

**SEAR** 

### **Promotions**

### Name

Shayma Amin

Harikumar Nair Hanan Al-Harbi Falah Ghanim Qais Al-Shatti Haifaa Al-Yaqout Fatima Al-Sabt Badria Al-Wazzan

### Designation

Geologist

Senior International **Business Analyst** Assistant Officer Assistant Officer Passport Representative Assistant Coordinator Senior Tax Officer Accountant

### Name

Ali Al-Mousa Sulaiman Al-Sajari Husain Husain Eman Al-Duaii Ahmad Al-Ruhaif Mohammed Abdulla Geologist Athari Al-Arbeed Elfrida Quadras

### Designation

Senior Petroleum Engineer Petroleum Engineer Balgees Al-Musallam Petroleum Engineer Senior Petroleum Engineer Geologist Petroleum Engineer Human Resource Officer Administrative Assistant

## يوم مفتوح في مياتول المنقف

في جو مليء بالفرح والمتعة أقامت الشركة الكويتية للإستكشافات البترولية الخارجية اليوم المفتوح الخاص بالشركة في فندق هيلتون المنقف حيث اشتمل اليوم على العديد من الأنشطة والفعاليات الممتعة للموظفين وعائلاتهم وتضمن البرنامج العديد من الأنشطة مثل الألعاب الرياضية والمسابقات المخصصة للصغار والكبار

بالإضافة إلى العروض الموسيقية و تواجد الشخصيات الكرتونية المفضلة لدى الصغار حيث استمتع الحضور بما تم تقديمة وفي الختام تم توزيع الجوائز المختلفة على الموظفين واستمتع الجميع في جو عائلي فريد من نوعه.











الإسم

عبدالحميد الشعار

الإدارة

أقليم جنوب شرق آسيا

### الإسم

شيماء أمين هاري كومار ناير حنان الحربي فلاح غانم قيس الشطي هيفاء الياقوت فاطمة السبت بدرية الوزان على الموسى

محلل تجارة دولية أول مساعد ضابط مساعد ضابط مندوب جوازات مساعد منسق ضابط ضرائب أول محاسب

المسمى الوظيفي

جيولوجي مهندس بترول أول

### الإسم

سليمان السيجاري بلقيس المسلم حسين حسين إيمان الدعيج أحمد الرهيف محمد عبدالله عذارى العربيد إلفريدا قودراس

### المسمى الوظيفي

مهندس بترول مهندس بترول مهندس بترول أول جيولوجي مهندس بترول جيولوجي ضابط موارد بشرية مساعد إداري

# ورشة عمل الضرائب في كوفيك





تم عقد ورشة عمل لمدة يوم واحد للموظفين المعنيين في كوفبك وذلك ضمن إطار الخدمات التي يقدمها مكتبي ديلويت و KPMG الاستشاريين للتدقيق المالي في القضايا التي تتعلق بالضرائب وتخطيط الضريبة حيث قدم كلا المكتبين الاستشاريين القضايا المطروحة بشكل منفصل كما شملت الورشة نظرة عامة على موضوعات قانون الضرائب لفريق عمل كوفبك. وقد كان الهدف الرئيسي من ورشة العمل هذه هو منح الثقة والفهم العملي

لاحتياجات مجال تخطيط الضريبة الدولية للمشروعات متعددة الجنسية و تحليل مبادئ تخطيط الضريبة الدولية بشكل هيكلي ومستمر وذلك من خلال زيادة معرفة المشاركين بطرق التخطيط الضريبي. كما أنها شملت التنفيذيين بالإضافة إلى العاملين في الضرائب والذين لديهم خبرة خاصة في مجال تخطيط الضريبة الدولية وذلك بتزويدهم بالمعرفة الضريبية وقد ركزت ورشة العمل بشكل كبير على الحالات العملية.

## الرجاماي الشمري الفرق إحارة المخاطر في

# شركات القطاع النفطي

نظمت وحدة إدارة المخاطر في كوفبك الاجتماع الخامس والذي عقد في شهر مايو 2010 باستضافة ممثلوا إدارات المخاطر من جميع الشركات في القطاع النفطي وذلك للمشاركة في آخر المستجدات والأنشطة . كما قدم فريق إدارة المخاطر في كوفبك أحدث الطرق المتبعه في التعامل مع المخاطر الشاملة ومن ثم قامت دائرة المخاطر الشاملة في مؤسسة البترول الكويتية بعرض الاستراتيجية الخاصة في إدارة المخاطر الشاملة 2030 والمتطلبات الأساسية لتطبيق هذه الاستراتيجية في جميع شركات القطاع النفطى.





# ورشة عمل الأيزو في كوفيك





رحب العضو المنتدب بالوكالة السيد/ علي الشمري - نائب العضو المنتدب (للعمليات شرق) بموظفي الشركة بمناسبة البرنامج التعريفي الخاص بمشروع الآيزو الذي استهل العمل به على نطاق الشركة والذي أقيم بمساعدة شركة النور للاستشارات بالإضافة إلى مجموعة من المتحدثين وهم رئيس فريق تطوير أساليب العمل في شركة صناعة الكيماويات البترولية السيد/ عارف العوضي و رئيس فريق ضمان الجودة في شركة البترول الوطنية الكويتية السيد/ عبدالجبار القحطاني و مدير مشروع الآيزو في شركة نفط الكويت السيد/ اشيف جين و شركة تقديم شهادات الآيزو

بيروفاريتاس. حيث أقيمت ورشة العمل هذه من منطلق سعي كوفبك جاهدة لتدشين الإنجازات المهمة وذلك لتحقيق النجاحات المتالية عن طريق الاجتماعات الدورية وذلك لتلبية احتياجات جميع العملاء والأطراف المهتمة مما يؤدي إلى زيادة الإيرادات والحصة السوقية. وقد نوهت منسقة ضمان الجودة السيدة/ كاثي العبيد على أن حصولنا على شهادات الآيزو سيتيح لنا مواصلة تطوير نظام عملنا بشكل يلائم تطبيق الاستراتيجية الخاصة بالشركة وذلك للتأكد من أننا قادرون على سرعة مواكبة التغيرات السريعة للظروف المحيطة.





شاركت الشركة الكويتية للإستكشافات البترولية الخارجية في المؤتمر التاسع لدور القطاع الخاص في مشروعات التنمية والبنية التحتية التي تقام وفق نظام الـ B.O.T تحت شعار "الكويت2030" والذي أقيم في فندق جي دبليو ماريوت في شهر مايو تحت رعاية نائب رئيس مجلس الوزراء للشؤون الاقتصادية وزير الدولة لشؤون التنمية ووزير الدولة لشؤون الإسكان/ الشيخ أحمد الفهد وبحضور العضو المنتدب للعلاقات الحكومية والبرلمانية والعلاقات

العامة والإعلام في مؤسسة البترول الكويتية/ الشيخ طلال الخالد الصباح حيث تأتي مشاركة كوفبك في هذا الحدث ضمن إطار مشاركة مؤسسة البترول الكويتية ومن منطلق أهمية هذا الحدث والتي تتلخص في ضرورة تعريف الرأي العام بأهمية المشاريع التي تقوم فيها كوفبك وبالتعاون مع مؤسسة البترول الكويتية وذلك لكونها تدير أهم مصدر للدخل في الدولة.





# ورشة عمل

تحت رعاية نائب العضو المنتدب (عمليات الشرق) السيد/ علي الشمري قامت مديرية عمليات الشرق بالشركة وبمساعدة إدارة الدعم والمساندة بتنظيم ورشة عمل للمديرية وذلك بمشاركة المدراء المعنيين ونوابهم بالإضافة إلى مدراء المكاتب الخارجية وممثلين من إدارات مختلفة مثل الأيزو و إدارة المخاطر والإدارة القانونية وإدارة التخطيط حيث كان الهدف من هذه الورشة التعريف والتخطيط وتسهيل الطريق لتطوير عمليات الشرق بما يساعد على تحقيق أهداف كوفبك الاستراتيجية. و في أثناء ورشة العمل قامت مديرة

التخطيط السيدة/ غادة العامر والآنسة وسام بهبهاني بتقديم عروض توضيحية لخطة 2030 الاستراتيجية للشركة. وقد أشادت المثلة عن إدارة الأيزو السيدة/ كاثي العبيد بنجاح الورشة وذلك بفضل تشجيع الأشخاص المساهمين والمتعاونين والمشتركين في المديرية كما حثت على ضرورة الانفتاح على أفكار جديدة للاستمرار في عملية التطوير داخل المديرية والمشاركة المستمرة بفعالية للوصول وتحقيق الأفضل في الشركة.







## والهُوهِاك

أقامت الشركة الكويتية للإستكشافات البترولية الخارجية الحفل السنوي لعام 2010 وذلك في القاعة الماسية لفندق الشيراتون حيث تضمن الحفل على العديد من الأنشطة والفعاليات واستهل بخطاب ترحيبي للقاء المفتوح بين الموظفين والإدارة العليا والذي تم من خلاله إتاحة الفرصة للموظفين لطرح التساؤلات عروض تقديمية لمشروع جوليمار والذي قدمه مدير إقليم الشرق عروض تقديمية لمشروع جوليمار والذي قدمه مدير إقليم الشرق الأقصى وأستراليا السيد/ طارق إبراهيم بالإضافة إلى عرض تقديمي آخر عن استراتيجية العام 2030 والذي قدمته مديرة إدارة التخطيط السيدة/ غادة العامر. كما كان الحفل السنوي فرصة لطرح وافتتاح الموقع الالكتروني الجديد للشركة حيث تقدم السيد/ محمد الحصان بتقديم الموقع الجديد بالإضافة إلى شرح توضيحي لجميع الموظفين لأقسام الموقع. وقد قام رئيس مجلس الإدارة والعضو المنتدب السيد/ فهد سالم العجمي بتكريم الموظفين ذوي الخدمة الطويلة في الشركة وذلك تقديراً للجهود التي بذلوها

كما شمل التكريم مجموعة أخرى من الموظفين الجدد. واختتم الحفل بالتقاط صورة تذكارية جماعية للعاملين في الشركة ومن ثم توجه الحضور لتناول وجبة الغداء.











## سفیر میانمار پزور **کوفیك**

قام سعادة سفير دولة ميانمار بزيارة إلى المقر الرئيسي للشركة الكويتية للاستكشافات البترولية الخارجية في شهر مايو من عام 2010 وكان في استقباله نائب العضو المنتدب ( للعمليات الشرق ) السيد/ علي الشمري بالإضافة إلى مجموعة أخرى من موظفي الشركة حيث كان الهدف من اللقاء تباحث فرص الاستكشاف النفطي الاستثمارية الممكنة في القطاع النفطي بين البلدين بما يعود بالفائدة المشتركة.





### کوفبك توقع

# عمد مشاركة الإنتاج في فيتنام

وقعت كوفبك عقد للمشاركة في الإنتاج للقطاع 51 في مايو 2010 وذلك في مبنى شركة بتروفيتنام الواقع في هانوي. حيث يقع هذا القطاع بالقرب من الاكتشافات الرئيسية للنفط والغاز في المياه الإقليمية لكل من ماليزيا وتايلاند ويعتبر هذا القطاع من القطاعات التي من المحتمل أن تكون فيها نسب عالية من النفط والغاز. وسوف تحصل كوفبك على نسبة %35 من القطاع وبالنسبة لشركائها في المشروع المشترك وهم شركة مترا (المشغل) فستحصل على نسبة %35 والباقي %30 لشركة بتروفيتنام. وقد

قام بالتوقيع ممثلين عن هؤلاء الشركاء وقد حضر مراسم التوقيع سعادة سفير الكويت في فيتنام السيد/ حمد صالح الجطيلي والعديد من موظفي شركة البترول الكويتية العالمية بالإضافة إلى أعضاء من مجلس الإدارة وموظفين من بتروفيتنام. وقد مثل كوفبك في مراسم التوقيع على العقد نائب العضو المنتدب (للعمليات شرق) السيد/ على الشمري والسيدة/ كا بينج تاي من الإدارة القانونية.







## ( عملیات آلشرق ) مُي کوفبك يزوران مصر وتونس

قام الرئيس التنفيذي لمؤسسة البترول الكويتية السيد/ سعد الشويب وبرفقته نائب العضو المنتدب لشركة الاستكشافات البترولية الخارجية (عمليات الشرق) السيد/ علي الشمري بزيارة عمل لجمهورية مصر العربية والجمهورية التونسية في شهر يونيو من عام 2010 وذلك لتفقد سير العمليات لمؤسسة البترول الكويتية وشركة الاستكشافات البترولية الخارجية – كوفبك حيث جاءت هذه الزيارة بهدف التركيز على زيادة فرص الاستثمار في تلك الدول. وقد تم مقابلة كبار المسؤولين في الدولتين من وزراء ورؤساء تنفيذيين لشركات البترول الوطنية حيث كان لتلك الزيارة أثراً كبيرعلى حث الموظفين في مكاتب شركة الاستكشافات البترولية الخارجية – كوفبك في مصر وتونس لبذل المزيد من الجهد والمتابعة لتطوير الاستثمارات في شركة كوفبك في الدول المعنية لتواكب حجم التعاون بين الكويت والدولتين الشقيقتين.



